
PROTOKÓŁ Nr XXXII/2012 
XXXII sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 6 września 2012 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala ślubów Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900- 1300. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Mieczysław Grobel.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że radni otrzymali porządek obrad 
wraz z projektami uchwał, następnie zapytał, czy do przedłożonego porządku sesji są uwagi lub 
wnioski – ponieważ nie było, przedstawił porządek obrad XXXII sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2012 r. z informacją  

o zaawansowaniu inwestycji ujętych w budżecie na 2012 r. 
6. Informacja dotycząca wprowadzenia znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) nabycia działek nr 486/1 i nr 486/2 położonych w Dęblinie obręb 2 – Masów; 
b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu na dofinansowanie realizacji zadania pod 

nazwą „Przebudowa dróg powiatowych nr 1438L od km 1+000 do km 1+500  
(ul. Michalinowska) i nr 1443L od km 0+340 do km 0+840 (ul. Partyzantów) w Dęblinie”; 

c) nadania imienia Specjalnemu Ośrodkowi Szkolno-Wychowawczemu w Dęblinie; 
d) nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblin Stanisławowi Krokowi; 
e) nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblin Józefie Bartłomowicz; 
f) wyrażenia stanowiska dotyczącego planów Ministerstwa Skarbu Państwa związanych  

z przejęciem Zakładów Azotowych w Puławach przez Zakłady Azotowe w Tarnowie. 
8. Informacja Komisji Rewizyjnej o realizacji uchwał i wniosków. 
9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
10. Zatwierdzenie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 28 czerwca – uczestniczyłem w obchodach Dnia Samorządowca, organizatorem było Starostwo 

Powiatowe; 
• 29 czerwca – brałem udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno – Wychowawczym; 
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• 5 lipca – uczestniczyłem w posiedzeniu wyjazdowym Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej. 

Omówione zostały problemy SPZOZ w Dęblinie. Komisja zapoznała się ze stanem wszystkich 
gabinetów lekarskich; 

• 8 lipca – uczestniczyłem wspólnie z Zastępcą Burmistrza - Grażyną Maziarek w Pikniku 
Rodzinnym zorganizowanym przez Zarząd Osiedla Mierzwiączka. Dziękuję Przewodniczącemu 
Zarządu Osiedla - Dariuszowi Wojdatowi za pracę włożoną w organizację festynu; 

• 12 lipca – wspólnie z Zastępcą Burmistrza Miasta brałem udział w uroczystościach Święta Policji 
zorganizowanych przez Komendę Powiatową Policji w Rykach. Były wręczone odznaczenia, 
dyplomy i awanse, jak również przekazane podziękowania za pracę na rzecz mieszkańców 
naszego miasta; 

• 15 lipca – uczestniczyłem w zawodach wędkarskich o Puchar Przewodniczącego Rady Miasta 
Dęblin zorganizowanych przez Polski Związek Wędkarski Koło Start z Dęblina; 

• 5 sierpnia – uczestniczyłem w zawodach wędkarskich Koła Wędkarskiego Nr 4. Zawody  
o Puchar Przewodniczącego Rady Miasta Dęblin odbyły się na terenie os. Lotnisko; 

• 25 sierpnia – brałem udział w festynie rodzinnym w osiedlu Żdżary zorganizowanym przez 
Zarząd Osiedla. Serdecznie dziękuję całemu Zarządowi a szczególnie Przewodniczącemu 
Zarządu Osiedla - Jerzemu Sobiechowi za wspaniałą organizację. Takie spotkania są bardzo 
potrzebne, ponieważ integrują społeczeństwo i są dużą atrakcją dla młodzieży; 

• 28 sierpnia – odbyło się posiedzenie Konwentu Rady Miasta, na którym zaproponowano datę  
i porządek obrad dzisiejszej sesji, jak również omówiono bieżące sprawy; 

• 31 sierpnia – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w przekazaniu obowiązków dyrektora 
Muzeum Sił Powietrznych przez dotychczasowego dyrektora Waldemara Wójcika. Pełnienie 
obowiązków powierzono dotychczasowemu zastępcy dyrektora Panu Andrzejowi Szmani; 

• 1 września – brałem udział wspólnie z Burmistrzem w festynie rodzinnym zorganizowanym przez 
Zarząd Osiedla Rycice. Dziękuję Przewodniczącemu Zarządu Osiedla - Sylwestrowi Ruskowi  
za trud włożony w organizację festynu; 

• 5 września – uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Miasta, jak 
również w posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz posiedzeniu Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 

 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 28 czerwca do 6 września 2012 r. 
Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 
• 29 czerwca – odbyło się Walne Zgromadzenie Wspólników spółki MZGK w Dęblinie. Miasto  

ma 100% udziałów w tej spółce. Na Zgromadzeniu rozpatrzone zostało sprawozdanie  
z działalności Spółki w 2011 r. oraz wniosek Rady Nadzorczej o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Spółki. Sprawozdanie zostało przyjęte. Zostało udzielone absolutorium Prezesowi 
Zarządu Spółki oraz członkom Rady Nadzorczej; 

• 3 lipca – Zarząd Województwa Lubelskiego zatwierdził listy projektów wybranych  
do dofinansowania w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w zakresie budowy, 
przebudowy lub modernizacji targowisk stałych. Do dofinansowania wybrany został również nasz 
projekt dotyczący modernizacji targowiska przy ul. Niepodległości (3 miejsce na liście 
rankingowej). Szacowana wartość projektu – 1.646.401,73 zł; koszty kwalifikowalne – 
1.332.349,20 zł. Dofinansowanie wyniesie 999.261 zł, jednak nie więcej niż 75% kosztów 
kwalifikowalnych. W dniu 25 lipca 2012 r. podpisałem z Zarządem Województwa umowę  
na realizację projektu. Realizacja rzeczowa nastąpi w roku 2013; 

• Zakończona została budowa ewakuacyjnej klatki schodowej w budynku Specjalnego Ośrodka 
Szkolno - Wychowawczego przy ulicy Niepodległości. Odbiór nastąpił w dniu 11 lipca br; 

• 23 lipca – Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w Dęblinie ogłosił przetarg na zadanie 
„Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę  
na terenie aglomeracji Dęblin”. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 4 września. Zgodnie 
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z warunkami przetargu zakończenie inwestycji planowane jest do 15 maja 2014 r. Zakres 
obejmuje budowę magistrali wodociągowej do os. Lotnisko; budowę sieci kanalizacji sanitarnej 
w os. Starówka, os. Mierzwiączka oraz w os. Jagiellońskim. Na przetarg wpłynęło 8 ofert. 
Najtańsza oferta opiewa na kwotę 13.001.100 zł brutto (AMAR Lublin + AS-PRO Marysin. 
Najdroższa oferta wynosi 19.864.500 zł. Kolejne co do najniższej ceny oferty opiewają na kwoty 
14.374.617 zł i 14.449.300 zł. Obecnie trwa weryfikacja ofert; 

• 27 lipca – odbył się przetarg na budowę placu zabaw przy Specjalnym Ośrodku Szkolno - 
Wychowawczym w ramach programu rządowego „Radosna Szkoła”. Wpłynęły 4 oferty  
od kwoty 105.780 zł do kwoty 124.820,40 zł. Najniższą ofertę złożyła firma KATRINA  
z Radomia i z nią została podpisana umowa. Realizacja zadania do 31 października br.; 

• 27 lipca – Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Lublinie ogłosił przetarg  
na Rozbudowę wału rzeki Wisły w dolinie Stężyckiej w km 0+000 – 4+100 wraz z wałem 
poprzecznym (dolinowym) na długości 4,100 km, obiekt 1, 2, 3, 4, gm. Dęblin i Stężyca". Termin 
składania ofert wyznaczony jest na dzień 10 września. Zgodnie z warunkami przetargu 
zakończenie inwestycji planowane jest do 30 listopada 2014 r. Wartość całego zadania  
ok. 20 mln zł netto; 

• 3 sierpnia – brałem udział w uroczystościach nadania Sztandaru 41 Bazie Lotnictwa Szkolnego  
w Dęblinie. Uroczystość odbyła się w Lublinie na placu Litewskim. Miasto dofinansowało 
ufundowanie Sztandaru; 

• 14 sierpnia – uczestniczyłem w obchodach Święta Wojska Polskiego w Garnizonie Dęblin 
organizowanych przez 4 Skrzydło Lotnictwa Szkolnego w Dęblinie; 

• 14 sierpnia – w celu wykonania uchwały Nr XXXI/154/2012 z dnia 28 czerwca br. został 
przesłany do Ministra Transportu wniosek o nowelizację rozporządzenia w sprawie wykazu 
lotnisk wojskowych, które mogą być współużytkowane na cele cywilne poprzez ujęcie w tym 
wykazie także lotniska w Dęblinie; 

• 16 sierpnia – podpisałem zarządzenia o powołaniu nowych dyrektorów placówek oświatowych 
wyłonionych w konkursach, tj. Zespół Szkół Ogólnokształcących – Roman Dariusz Bytniewski, 
Zespół Szkół Nr 3 – Anna Dominiak, Zespół Szkół Nr 4 – Zofia Mazurek, Specjalny Ośrodek 
Szkolno-Wychowawczy – Jolanta Kutera; 

• 23 sierpnia – odbyła się narada z dyrektorami szkół i placówek oświatowych przed nowym 
rokiem szkolnym; 

• 25 sierpnia – brałem udział w festynie „Pożegnanie wakacji” na osiedlu Żdżary; 
• 28 sierpnia – uczestniczyłem w posiedzeniu Konwentu Rady Miasta; 
• 29 sierpnia – ogłoszone zostały przetargi na budowę wymiennikowni ciepła w budynku 

Przedszkola Nr 4 na os. Lotnisko oraz Przedszkola Nr 3 w budynku na os. 15 Pułku Piechoty 
„Wilków”. Termin składania ofert upływa 12 września br.; 

• 31 sierpnia – odbiór zadania inwestycyjnego - Budowa oświetlenia drogowego w ul. Żwirki  
i Wigury. Wykonawcą był MZGK w Dęblinie; 

• 31 sierpnia – brałem udział w uroczystości przekazania obowiązków przez Dyrektora Muzeum 
Sił Powietrznych. Kadencja obecnego dyrektora – Waldemara Wójcika wygasła i do czasu 
wyboru nowego dyrektora obowiązki będzie pełnił Wicedyrektor Andrzej Szmania; 

• 2 września – uczestniczyłem w uroczystościach Święta 15 Pułku Piechoty „Wilków”; 
• 3 września – brałem udział w inauguracji roku szkolnego w Zespole Szkół Nr 3; w każdej szkole 

uczestniczył przedstawiciel samorządu miasta Dęblin; 
• 3 września – brałem udział w uroczystości Święta Centrum Szkolenia Inżynieryjno-Lotniczego; 
• 3 września – nastąpił odbiór zadania inwestycyjnego - Modernizacja schodów na dojściu  

do przedszkola na os. Lotnisko. Wykonawca firma Poltor Dęblin. 
• Trwają prace przy rewitalizacji centrum miasta. Wykonano wymianę wodociągu w ul. Bankowej 

i ul. Rynek (przy Ratuszu), ul. Lotników Polskich oraz parkingi przy Ratuszu. Obecnie trwają 
prace przy wymianie wodociągu w ul. Okólnej, budowie ul. Bankowej wraz z parkingiem, 
budowie parkingu przy ul. Wiatracznej, budowie fontanny, oświetlenia, alejek i placu przed 
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Ratuszem. Również PGNiG, w ramach inwestycji własnej, przystąpiło do wymiany sieci gazowej 
w centrum miasta. 

• Rozpoczęła się budowa sieci kanalizacji deszczowej od ul. Niepodległości do rowu w rejonie  
ul. Leśki. Stąd występują pewne utrudnienia w korzystaniu z targowiska. Jest to inwestycja 
realizowana przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad. Wartość zadania wynosi  
1,2 mln zł. Wykonawcą jest Lubelskie Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych z Lublina. Termin 
zakończenia 31 października br. 

• Trwa układanie nawierzchni asfaltowej na ul. Wolności (460 m) i na ul. Partyzantów (351 m). 
Wykonawcą jest firma „FEDRO” Osieck, wybrana w przetargu za kwotę 267 514,11 zł. 
Inwestorem jest powiat rycki z dofinansowaniem miasta Dęblin w wysokości 130.000 zł. 

• Trwa remont konstrukcji wiaduktu w ciągu drogi krajowej Nr 48 w ramach inwestycji Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Wartość tego zadania wynosi 2,2 mln zł. Wykonawcą jest 
firma Wolmost z Rudny Małej i Rest z Rzeszowa. Termin zakończenia 30 października br.  
23 sierpnia – GDDKiA Oddział Lublin ogłosiła przetarg na remont nawierzchni drogi krajowej 
Nr 48 na odcinku 570 m (w rejonie wiaduktu). Termin składania ofert wyznaczono na dzień  
7 września. Realizacja zadania do dnia 20 listopada br. 

• Zakończył się montaż 3 wiat wypoczynkowych oraz oznakowania turystycznego miasta  
w ramach unijnego projektu „Utworzenie pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego  
do Kozłowieckiego Parku Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego 
produktu turystycznego". Przygotowywany jest portal internetowy. 

• Rozdysponowane zostały środki w ramach otwartego konkursu na realizację zadań publicznych  
o charakterze użytku publicznego. Rozdysponowano kwotę 43.500 zł z przeznaczeniem  
na zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu, zdrowia, kultury i tradycji oraz pomocy 
społecznej. Przydzielono łącznie następujące kwoty poszczególnym organizacjom:  
UKS Gabaryty – 3.000 zł, UMKTS LOB – 5.000 zł, MULKS Libero – 10.000 zł, UKS Czwórka 
– 1.500 zł, Stowarzyszenie DISON – 3.000 zł, Związek Harcerstwa Rzeczypospolitej – 7.000 zł, 
Towarzystwo Przyjaciół Dęblina – 6.700 zł, Stowarzyszenie Wychowanków i Absolwentów LO – 
1.500 zł, OSP Masów – 1.000 zł, Związek Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych – 
2.000 zł, Stowarzyszenie Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP – 1.000 zł, Polski Związek 
Emerytów Rencistów i Inwalidów – 1.800 zł. W dodatkowym postępowaniu przyznano kwotę 
2.500 zł Polskiemu Stowarzyszeniu Diabetyków. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Roman Anyszkiewicz – przedstawił wnioski dotyczące drogi krajowej nr 48.  
W 2012 r. kończy się gwarancja powykonawcza, jest to ostatni moment na zgłaszanie uwag 
dotyczących usterek na nowo wykonanej drodze, czyli ulicach: Warszawskiej, Niepodległości  
i Kockiej. Wnioskował: 
− o poprawę studzienki kanalizacyjnej na wysokości banku „SKOK Stefczyka” przy ulicy 

Warszawskiej. Po stronie numerów nieparzystych woda płynie poniżej studzienki; 
− zawyżona studzienka na wysokości kwiaciarni pani Wojtczak przy ul. Warszawskiej  

po stronie numerów parzystych; 
− duża zastoina wodna powstająca w czasie deszczu koło posesji pana Marka Karbowskiego,  

tj. po stronie numerów parzystych na ul. Warszawskiej; 
− zalewany w czasie deszczu chodnik na całej długości od placu kościelnego do posesji pana 

Marka Karbowskiego; 
− obniżyć krawężniki na ścieżce rowerowej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – 

Wychowawczym, przy posesji pana Jędrycha i przy ul. Śląskiej; 
− zapadnięta ścieżka rowerowa przy posesji pana Krawczaka; 
− nierówności chodnika po stronie numerów parzystych od ul. Staromiejskiej do posesji pana 

Tobiasza. 
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� Radny Mirosław Krawczak:  

− złożył w imieniu wszystkich mieszkańców os. Lotnisko podziękowania za wykonanie 
schodów na przejściu do przedszkola na os. Lotnisko;  

− poprosił o zamontowanie barierki przy ścianie po drugiej stronie schodów koło przedszkola  
na os. Lotnisko;  

− podziękował za zasypanie starych basenów na os. Lotnisko, na których jego zdaniem można 
jeszcze posiać trawę; 

− wyrwane znaki na ul. Spacerowej przy zjeździe na działki i na skrzyżowaniu przy szpitalu. 
� Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o spowodowanie: 

− naprawy ławek i utrzymanie porządku na placu zabaw znajdującym się na skwerze przy  
ul. Lotników Polskich; 

− zamontowanie łańcuchów przy ulicy Lotników Polskich w celu wyeliminowania nagminnego 
parkowania na chodniku, co utrudnia przejście pieszym do Wojskowych Zakładów 
Lotniczych;  

− wymalowanie pasów poziomych na ulicy Lotników Polskich w miejscu przejścia  
do Wojskowych Zakładów Lotniczych; 

− postawienie znaku „stop” na wszystkich skrzyżowaniach ulic łączących się z drogą krajową 
nr 48, ich brak powoduje zagrożenie ruchu rowerowego; w związku z tym radny 
zaproponował przeniesienie tablic ogłoszeń i planu miasta ze skrzyżowań; 

− likwidacji usterek drogi krajowej nr 48: 
− zapewnienie ciągłości nawierzchni na całej długości drogi rowerowej,  
− przesunięcie kratek ściekowych, które są za wysoko w celu odwodnienia ul. Kockiej  

i ul. Warszawskiej, szczególnie między ul. Lotników Polskich a ul. 1 Maja, oraz między  
ul. Piłsudskiego a Placem Orląt Dęblińskich w rejonie posesji: Warszawska 55, 56, 58, 60, 
jak również od posesji pana Ziółkowskiego do banku „SKOK Stefczyka”;  

− poprawa kratki ściekowej przy ul. Kockiej 73, gdzie powstaje ogromna kałuża;  
− w związku z tym postuluje o inwentaryzację wszystkich usterek na drodze krajowej nr 48 

przez komisję właściwą Rady Miasta jak i przez pracowników Urzędu Miasta wraz  
z przeprowadzeniem konsultacjami z mieszkańcami; 

− zabezpieczenie przed spadaniem do rzeki piasku i innych skorodowanych elementów podczas 
remontu mostu kolejowego na Wiśle; 

− promocję zdrowia jamy ustnej w Dęblinie; 
− uprzątnięcie nowo powstałych wysypisk śmieci na rogu ul. Kockiej z ul. Skotnickiego i przy 

cmentarzu wojennym Balonna. 
� Radna Magdalena Piechota – zwróciła uwagę na nierespektowanie podjętej 28 czerwca 2012 r. 

uchwały Nr XXXI/160/ 2012 dotyczącej zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych.  
Punkt 10 załącznika nr 2 do uchwały, który brzmi: „Wykonywanie manewru zawracania  
i parkowania może odbywać się jedynie w miejscach wyznaczonych”. W obecnej chwili 
kierowcy busów zatrzymują się na skrzyżowaniu przy Zespole Szkół nr 4, gdzie sprzedają bilety  
i utrudniają ruch innym kierowcom oraz stwarzają niebezpieczeństwo na skrzyżowaniu. Radna 
poprosiła o skuteczną reakcję mającą na celu przestrzeganie uchwały. 

� Radny Witold Kleczkowski wnioskował o: 
− remont nawierzchni drogi prowadzącej od wiaduktu w kierunku Puław oraz chodnika przy tej 

drodze; 
− zaapelowanie do Zarządu Dróg Powiatowych o podcięcie zieleni i poprawę chodnika przy  

ul. Krasickiego. 
� Radny Waldemar Chochowski wnioskował o: 

− ścięcie pod skosem krawężników na ścieżce rowerowej wzdłuż drogi krajowej nr 48, 
ponieważ są bardzo wysokie i utrudniają jazdę rowerem; 
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− zwrócił się do Komendanta Komisariatu Policji o częstsze sprawdzanie przez patrole terenu 

cmentarza komunalnego, gdzie wieczorami i nocą dochodzi do libacji alkoholowych,  
po których pozostają porozbijane butelki oraz zniszczone znicze. 

� Radny K. Karbowski wnioskował o: 
− wykoszenie odrastających chwastów w korycie rzeki Irenka, ponieważ może dochodzić  

do podtopień; 
− wykoszenie odcinka drogi, która biegnie od ul. Piłsudskiego do dawnego kina Irena,  

co spowoduje likwidację istniejących tam miejsc spożywania alkoholu.  
� Radny W. Kleczkowski – zwrócił się do policji z problemem parkowania na chodnikach, który 

utrudnia ruch pieszych i rowerzystów. 
� Burmistrz – nawiązując do wniosku radnego W. Kleczkowskiego również zwrócił się  

do Komendanta Komisariatu Policji z prośbą o wzmożenie kontroli przestrzegania zakazu 
parkowania na chodnikach. Problem będzie się nasilał w miarę oddawania do użytku 
poszczególnych nowo wyremontowanych ulic. Nowo powstałe chodniki, np. na ulicy Prostej  
są już niszczone. 

� Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Ryckiego - Dariusz Wojdat – zauważył, że w mieście 
brakuje miejsc do parkowania z powodu rewitalizacji, są utrudnienia dla kierowców. Mieszkańcy 
zwracają się z prośbą, aby policja na czas prac rewitalizacyjnych w mieście łagodniej traktowała 
kierowców nie mogących znaleźć miejsca do zaparkowania. 

� Radny R. Anyszkiewicz – poinformował, że składał wniosek w sprawie wykoszenia brzegów 
rzeczki Irenki następnie przekazany do Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych 
w Lublinie, który wykona te prace. 

 
Ad. pkt 5. 
Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2012 r. z informacją  
o zaawansowaniu inwestycji ujętych w budżecie na 2012 r. 

Burmistrz  Miasta zgodnie z przepisami o samorządzie gminnym i ustawie o finansach publicznych 
przedstawił informację z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2012 roku (stanowiącą załącznik).  
Na dzień 30.06.2012 r. dochody po zmianach wynoszą 47 955 285 zł, a wydatki  po zmianach 
wynoszą 51 367 625 zł. 

 
Wykonanie dochodów budżetu na 30.06.2012 r.  
Na plan 47 955 285 zł, wykonano 21 693 090,42 zł, tj.: 45,2% ogółu dochodów. Wskaźnik 
wykonania jest dobry, ponieważ zawsze w pierwszym półroczu dochody są mniejsze niż w drugim. 
Dotacje z budżetu państwa zostały wykonane na poziomie 50%, z wyjątkiem dotacji na 
wynagrodzenia gdzie wystąpiła niewielka nadwyżka ze względu na wypłacaną w I półroczu 
trzynastkę. Subwencja oświatowa została wykonana w 61%, to jest kwota 8 180 000 zł, również  
w tym przypadku wykonanie jest większe, ponieważ w I półroczu jest płacona trzynastka.  
Jeśli chodzi o dotacje unijne były realizowane dwa projekty: „Mały krok – Duży efekt” oraz 
„Indywidualizacja nauczania w klasach I-III” gdzie plan dotacji został wykonany już w 100%. 
Natomiast dotacje na projekty inwestycyjne są wykonane w niewielkim stopniu, dlatego że realizacja 
rzeczowa projektów następuje dopiero w II półroczu. Jednakże z tego tytułu w I półroczu wpłynęło 
3,5% planowanych dotacji unijnych.  
Wykonanie dochodów między innymi: 
� w dziale Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej – plan 21 668 605 zł, wykonanie – 9 944 117,41 zł; tj. 45,9%. Jest to dział 
dochodów o największym znaczeniu strategicznym dla funkcjonowania miasta. Uzyskiwane 
dochody w całości są dochodami własnymi, którymi gmina może zarządzać w sposób dowolny. 
Dochody tego działu realizowane są bezpośrednio przez Urząd Miasta, Urzędy Skarbowe  
i Ministerstwo Finansów. Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, 
podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych wyniosły 
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3 530 840,68 zł, tj. 48,9%, natomiast od osób fizycznych 1 194 687,32 zł, tj. 49,7%. Udział 
gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa wyniósł 4 928 273,53 zł; tj. 42,5%. 
Wykonanie jest niższe niż 50%, jest to normalne zjawisko, dlatego że każdego roku dochody  
z tytułu podatku dochodowego w I półroczu są niższe ze względu na następujące w I półroczu 
zwroty dla osób fizycznych z tytułu różnego rodzaju ulg. 

� w dziale Gospodarka mieszkaniowa na plan – 1 467 000 zł, wykonanie – 413 309,34 zł; tj. 28,2%. 
Podstawowym źródłem dochodów w tym dziale są dochody z nieruchomości gminnych,  
a w szczególności ze sprzedaży mienia gminnego. Niestety wpływy z tego działu są niewielkie  
z powodu nagminnego nie płacenia czynszu z najmu lokali mieszkalnych i socjalnych. 

 
Wykonanie wydatków budżetu na 30.06.2012 r.  
Na plan 51 367 625 zł, wykonanie wynosiło – 20 658 948,07 zł; tj. 40,2%.  
Wydatki inwestycyjne – planowana była kwota 12 986 448 zł, wydatkowano – 363 147 zł, tj. 2,8%. 
Pierwsze dwie płatności za rozpoczęte inwestycje wpłynęły w II półroczu. 
Wydatki między innymi: 
� w dziale Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę, plan – 80 000 zł, 

wykonanie – 42 226,75 zł, tj. 52,8%. Środki wykorzystano na dopłaty za dostarczanie wody  
do lokali na terenie całego miasta. 

� w dziale Transport i łączność. Plan – 591 000 zł, wykonanie – 190 527,76 zł, tj. 32,2%. Bieżące 
utrzymanie dróg było na poziomie 45,1% planu. Wskaźnik zaniża brak realizacji zadań 
inwestycyjnych. Zaplanowano 130 000 zł na udzielenie pomocy finansowej na zad. inwest.: 
Przebudowa drogi powiatowej ul. Michalinowskiej i drogi powiatowej ul. Partyzantów Dęblinie 
oraz 10 000 zł na zad. inwest.: Budowa ul. Okrzei i Słonecznej w Dęblinie i 15 000 zł na zad. 
inwest.: Modernizacja schodów na dojściu do przedszkola na os. Lotnisko. Realizacja wydatków 
nastąpi w II półroczu.  

� w dziale Gospodarka mieszkaniowa, plan – 1 342 765 zł, wykonanie – 601 263,12 zł, tj. 44,8%.  
� w dziale Działalność usługowa, plan – 184 305 zł, wykonanie – 57 737,13 zł, tj. 31,3%, w tym: 

Opracowania geodezyjne i kartograficzne – 30 522,50 zł, tj. 51,1% planu;  
Cmentarze – 27 214,63 zł, tj. 21,9%.  

� w dziale Administracja publiczna. Plan – 4 891 206 zł, wykonanie – 2 671 487,28 zł; tj. 54,6%. 
� w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, plan – 150 500 zł, wykonanie – 

48 189,95 zł, tj. 32,0%. Na rzecz Policji przekazano 1 083,86 zł, tj. 10,8% planu. Duże wydatki 
poniesiono na utrzymanie Ochotniczej Straży Pożarnej na Masowie w ramach działalności 
bieżącej, tj. 67,3% planu. Na koniec roku będzie konieczność zwiększenia wydatków. 

� w dziale Obsługa długu publicznego, czyli odsetki od zaciągniętych kredytów, pożyczek, 
obligacji. Plan – 950 000 zł, wykonanie 498 714,69 zł; tj. 52,5%. W tym dziale będzie również 
konieczne zwiększenie środków na obsługę. 

� w dziale Oświata i wychowanie. Plan – 19 976 492 zł, wykonanie – 10 846 860,89 zł; tj. 54,3%. 
Od 1 września będą nowe podwyżki wynagrodzeń nauczycieli. 

� w dziale Edukacyjna opieka wychowawcza, plan wynosi – 2 368 569 zł, wykonanie – 
1 145 064,66 zł, tj. 48,3%. 

� w dziale Pomoc społeczna, na plan – 5 891 470 zł, wykonanie – 2 898 777,24 zł; tj. 49,2%. 
� w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, na plan – 12 819 986 zł, wykonanie – 

804 081,89 zł, tj. 6,3%. W tym dziale są ujęte dwie największe inwestycje, czyli „Rewitalizacja 
centrum miasta” oraz „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz 
zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin”, stąd niskie wykonanie. 

�  w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, plan – 1 123 703 zł, wykonanie –  
608 903,00 zł; tj. 54,2%. Utrzymanie Miejskiego Domu Kultury 369 437,00 zł tj. 55,6% planu, 
utrzymanie Biblioteki Miejskiej 239 466,00 zł , tj. 53,1% planu. Nie przewidujemy dodatkowych 
środków na jednostki kultury. 
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Informacja Burmistrza Miasta o stanie zaawansowania inwestycji w mieście ujętych  
w budżecie na 2012 r. 

Burmistrz Miasta przedstawił informację (stanowi załącznik do protokołu) oraz poinformował,  
że plan wydatków inwestycyjnych na dzień 30 czerwca wyniósł 12 986 448 zł, wydatkowano – 
363 147 zł, tj. 2,8%. Na dzień 30 sierpnia należności zafakturowane wyniosły 1 512 771,02 zł,  
z czego zapłacono wykonawcom 1 425 731,90 zł, tj. 14% planu. 
Burmistrz  omówił projekty inwestycyjne: 
1. Budowa ul. Okrzei i Słonecznej. W planie nakładów przewidziano 10 000 zł na ewentualne 

prace dokumentacyjne związane z potrzebami projektowymi odcinka od ul. Stężyckiej w stronę 
wału przeciwpowodziowego. Raczej nie będzie potrzeby korekt dokumentacji przygotowanej  
w roku ubiegłym. Jest ogłoszony przetarg przez Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Lublinie na wykonanie tej drogi. Jest problem finansowy z wykupem nieruchomości 
niezbędnych do realizacji tego przedsięwzięcia. Jest prowadzone jedno postępowanie 
wywłaszczeniowe jak również negocjacje z innymi właścicielami.  

2. Modernizacja schodów na dojściu do przedszkola na os. Lotnisko.  
Zaplanowano 15 000 zł. Koszt wyniósł 4 904, 86 zł. Termin zakończenia robót zgodnie z umową 
31.08.2012 r. Płatność nie jest jeszcze ujęta w zestawieniu. 

3. Uruchomienie Cywilnych Operacji Lotniczych na wojskowym lotnisku w Dęblinie.  
Plan nakładów wynosi 40 000 zł. Dnia 9 lutego 2012 r. podpisany został akt notarialny umowy 
założenia spółki AIRPORT WARSAW FIR – DB Spółka z o.o, w której Miasto Dęblin jest 
udziałowcem. Miasto objęło 10 udziałów o łącznej wartości nominalnej 500 zł. 

4. Utworzenie pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do Kozłowieckiego Parku 
Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego produktu 
turystycznego.  
Zaplanowano 201 941 zł, zafakturowane należności wynoszą 84 937,13 zł. Do 30 sierpnia 
zapłacono 2 898,01 zł, koszty te były związane z zarządzaniem projektem.  
Wykonano oznakowanie szlaków rowerowych oraz oznakowanie turystyczne Miasta Dęblin. 
Wykonawca: INBUD Sp. z o.o., Kraków. Koszt całkowity wyniósł 24 421,65 zł (dofinansowanie 
z RPO w kwocie 17 095,15 zł). Inwestorem jest Lokalna Grupa Działania „Zielony pierścień”  
z Nałęczowa, która zawiera umowy z wykonawcami i przeprowadza odbiór prac. Miasto Dęblin 
opłaca faktury dotyczące swojej części oznakowania turystycznego.  
W ramach projektu wybudowano 3 wiaty turystyczne dla rowerzystów, tj. przy OSP Masów, 
Miejskim Domu Kultury nad Wisłą i przy Zespole Szkół nr 3. Wykonawcą było 
Przedsiębiorstwo Wielobranżowe PRONAT Roman Bochniarz, Łęczna. Wiaty zostały wykonane 
i odebrane, koszt: 58 964,32 zł.  
Zlecono również wykonanie przewodnika turystycznego, wirtualnego spaceru po szlakach, 
paszportu turystycznego, mapy ze szlakami, wirtualnego przewodnika na telefon komórkowy. 
Cały projekt ma się zakończyć w grudniu 2012 r. 

5. Wykup nieruchomości i gruntów. Zaplanowano 250 000 zł, wydatkowano 119 445,80 zł. 
Wykup pod drogę 0,0165 ha przy ul. Okrzei – 6800  zł, wykup pod inwestycje i drogę 0,1468 ha 
przy ul. Nadatki – 23488 zł. Wykup pod drogi: 0,0586 ha w Osiedlu Wiślana-Żwica – 14650 zł, 
pod ulicę Hładuniaka 0,1539 ha – 41476 zł, pod ul. Norwida 0,0808 ha – 18077 zł, pod ul. Cichą 
0,0090 ha – 2006 zł, pod ul. Jaśminową 0,0091 ha – 1740zł. Zamiana pod drogę przy  
ul. Spacerowej 0,1331ha – 11208,80 zł. 

6. Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Niepodległości w ramach projektu „Mój 
Rynek”. Plan wynosi 125 000 zł, zafakturowano i wydatkowano 65 865 zł. Pracownia 
Architektury Magdalena Łachańska z Jasła wykonała dokumentację projektowo – kosztorysową 
za cenę 64 944 zł. Wydanie warunków technicznych przyłączenia do sieci wodociągowej za cenę 
49,20 zł wydało MZGK Sp. z o.o. Dęblin. Wypis z ewidencji działek Starostwa Powiatowego  
w Rykach wyniósł 10,80 zł. Natomiast wykonanie analizy ekonomicznej dla projektu wyniosło 
861 zł, jej wykonawcą była firma SUBSYDIUM A. Tomczyk, A. Grzegorczyk s.c. Lublin. 
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Projekt jest przewidziany do dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata  
2007-2013, w kwocie 999 261 zł. Realizacja planowana jest na rok 2013. 

7. „Wrota Lubelszczyzny – informatyzacja administracji”. Przewidziano kwotę 69 245 zł,  
w I półroczu 2012 r. wydano 235,08 zł. Projekt realizowany w partnerstwie z Samorządem 
Województwa Lubelskiego. W ramach projektu będą uruchamiane różnego rodzaju 
oprogramowania i możliwość korzystania z innowacji. Zasadnicza realizacja projektu rozpocznie 
się od września 2012 r. 

8. Utworzenie szkolnego placu zabaw w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym  
w Dęblinie. Plan – 127 700 zł, należności zapłacone 3 500 zł. Opłacono dokumentację 
projektowo – kosztorysową. Projekt uzyskał dofinansowanie w ramach programu Radosna 
Szkoła – 50% (63 850,00 zł). Przeprowadzono postępowanie przetargowe w wyniku którego 
wybrano ofertę firmy P.W KATRINA Katarzyna Zięba ul. Nowospacerowa 26 m. 5/6, Radom, 
na kwotę 105 780,00 zł. Termin realizacji: 31.10.2012 r. 

9. Budowa przyłącza oraz węzła ciepłowniczego w Miejskim Przedszkolu nr 3 w Dęblinie 
(filia). Wymiana pokrycia dachowego na budynku Miejskiego Przedszkola nr 3 w Dęblinie. 
Budowa przyłącza oraz węzła ciepłowniczego w Miejskim Przedszkolu nr 4 w Dęblinie. 
Łącznie na te zadania przeznaczono 170 000 zł. Zostały ogłoszone przetargi na budowę przyłączy 
i opracowana dokumentacja. Projekty są realizowane we współpracy ze wspólnotami 
mieszkaniowymi, które robią swoje nowe przyłącza. Chcemy ominąć pośrednictwo Zespołu 
Zarządców Nieruchomości WAM, który pośredniczy między ciepłownią a odbiorcami. 
Natomiast wymiana pokrycia dachu w Miejskim Przedszkolu nr 3 w tym roku nie będzie 
możliwa, ponieważ projekt wykracza poza zakres zwykłego remontu, dlatego trzeba opracować 
dokumentację i uzyskać zezwolenie na budowę. W tym roku będą pokryte koszty dokumentacji, 
natomiast pozostałe środki stanowiłyby rezerwę na budowę wymiennikowni. 

10. Przebudowa i rozbudowa istniejącego Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego  
w Dęblinie (budowa klatki schodowej ewakuacyjnej). Zaplanowano 135 000 zł, wydatkowano 
133 000 zł. Wykonanie robót na koszt 130 000 zł przez Przedsiębiorstwo Usług Budowlanych 
SARSBUD Sarny 28a. Koszt nadzoru 3 000 zł wykonany przez Józefa Pieńkosz z Dęblina. 

11.  Budowa oświetlenia drogowego w ul. Żwirki i Wigury. Plan nakładów 50 000 zł, wydatków 
na koniec sierpnia nie było, natomiast inwestycja został już zrealizowana i 31 sierpnia br. nastąpił 
odbiór robót budowlanych. Koszt: 42 863, 64 zł. Wykonawca: MZGK Sp. z o.o, Dęblin. 

12. Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę  
na terenie aglomeracji Dęblin. Przewidziano 2 672 340 zł w bieżącym roku, wydatkowano 
132 367,64 zł.  
Dokapitalizowano w miesiącu sierpniu MZGK Sp z o.o. w kwocie 120 000,00 zł. Miasto będzie 
pokrywać koszty finansowe udziału własnego w tym zadaniu, ale nie w formie zapłaty za faktury, 
tylko w formie dokapitalizowania Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej.  
Wykonano aktualizację kosztorysów inwestorskich za kwotę 3 075,00 zł. Wykonawca: REVAC 
Sp. z o.o, Lublin.  
Przejęto od osób prywatnych nowo wybudowane odcinki przyłączy kanalizacyjnych leżące  
w granicach pasa drogowego o łącznej długości 47 m, na kwotę 9 292,64 zł.  
Zlecono opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na budowę sieci wodociągowej 
wraz z przyłączami do osiedla Stawy. Koszt: 40 000,00 zł.  

13. Rewitalizacja centrum miasta Dęblin. Plan nakładów w tym roku wynosi 6 971 490 zł, 
należności zafakturowane i zapłacone wyniosły 962 920,37 zł. Inwestycja jest w trakcie, 
opłacone zostały rzeczywiste roboty budowlane za kwotę 847 023,85 zł. Pozostałe koszty  
to aktualizacje dokumentacji technicznych i obsługa projektu. W ramach projektu rozliczamy 
część, którą prowadzi Wyższa Szkoła Oficerska Sił Powietrznych w Dęblinie, gdzie również 
trwają prace, a wykonawcą jest firma EDA-SERWIS Sp. z o.o. z Warszawy.  
W mieście powstają parkingi, drogi, park, następuje wymiana wodociągów i oświetlenia 
ulicznego. Koszt: 9 355 479,04 zł. Wykonawca: Konsorcjum Firm: Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych Sp. zo.o., Zwoleń oraz Zakład Projektowo-Usługowy "ZNAK", Zwoleń.  
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Prace w branży elektrycznej i wodociągowej przeprowadzają podwykonawcy. Roboty budowlane 
nie zamkną się w planowanej kwocie, ponieważ mogą wystąpić nieprzewidziane sytuacje. 
Zakończenie tego zadania przewidziane jest na 30 września 2013 r.  
Po przeprowadzonych rozmowach jest akceptacja i są prowadzone prace dokumentacyjne  
na wymianę sieci energetycznej. Dlatego że w przyszłym roku będzie wymieniana sieć 
energetyczna, w tym roku nie będzie wymieniana nawierzchnia ul. Rynek.  
W zakresie rewitalizacji nie przewidywano nowych urządzeń, umknęła sprawa zasilenia w wodę 
ul. Wąskiej, w związku z tym jest zlecona dokumentacja i będzie zlecone wykonanie wodociągu. 
Zakładaliśmy, że uda się uniknąć zniszczenia nawierzchni ulicy Piłsudskiego, że ograniczymy się 
tylko do chodnika, natomiast w związku z koniecznością wymiany sieci gazowej będzie 
ingerencja w jezdnię. Stąd będzie konieczność położenia jednej warstwy masy asfaltowej.  
Są utrudnienia dla mieszkańców, ale w miarę sprawnie została przeprowadzona wymiana 
parkingów przy Urzędzie Miasta, przybyło miejsc parkingowych w centrum. W tej chwili 
powstaje parking przy ul. Wiatracznej i ul. Bankowej. 

 
Odpowiedzi na wnioski radnych dotyczące inwestycji: 
dla radnego Krzysztofa Karbowskiego:  
− naprawa ławki na placu zabaw przy ul. Lotników Polskich – cały plac zabaw podlega 

rewitalizacji, dlatego zostanie przeniesiony bliżej ul. Warszawskiej, nie będzie dzielony 
promenadą; 

− zamontowanie łańcuchów na ulicy Lotników Polskich – będą zamontowane słupki. Wykonawca 
ma harmonogram prac, na dzień dzisiejszy słupki nie są jeszcze wykonane.  
Słupki uniemożliwiające wjazd zostaną również zamontowane przy placu przed Urzędem Miasta.  

− malowanie znaków poziomych, między innymi przejść dla pieszych – na całym obszarze 
rewitalizowanym będzie oznakowanie poziome, wymalowanie nastąpi po zakończeniu całości 
robót.  

Burmistrz poprosił o zapoznanie się radnych z zakresem projektu „Rewitalizacji centrum miasta”. 
Informacja w zakresie inwestycji jest na stronie internetowej, były spotkania w tej sprawie  
i przekazywane informacje na sesjach. Następnie zwrócił się do wszystkich o szanowanie 
wykonanych prac, aby mogły służyć mieszkańcom przez wiele lat. 
 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii o informacji z przebiegu wykonania budżetu miasta 
Dęblin za pierwsze półrocze 2012 r. Opinia RIO jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Wszystkie stałe komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały Informację Burmistrza Miasta  
z wykonania budżetu Miasta Dęblin za pierwsze półrocze 2012 r. oraz informację o zaawansowaniu 
inwestycji w mieście. 

Przewodniczący Rady Miasta – uważa, że realizacja budżetu i inwestycji jest prowadzona 
racjonalnie, a na koniec roku będą zrealizowane wszystkie zadania. Podziękował Burmistrzowi 
Miasta - Stanisławowi Włodarczykowi i Naczelnikowi Wydziału Rozwoju Miasta i Inwestycji - 
Henrykowi Rozenbajgierowi za realizację inwestycji zaplanowanych w budżecie na 2012 r. 

Następnie przystąpiono do głosowania Informacji Burmistrza z wykonania budżetu miasta Dęblin  
za pierwsze półrocze 2012 r. wraz z informacją o zaawansowaniu inwestycji w mieście ujętych  
w budżecie na 2012 r. W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem informacji było  
14 głosów (jednogłośnie). 
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Ad. pkt 6. 
Informacja dotycząca wprowadzenia znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. 

Burmistrz Miasta – przedstawił informację (stanowi załącznik). Poinformował, że w dniu 1 lipca 
2011 r. Sejm RP przyjął ustawę o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Jedną z najważniejszych zmian w tej ustawie jest wprowadzenie obowiązku zorganizowania  
i prowadzenia gospodarki odpadami komunalnymi przez gminy. Ustawa nakłada obowiązek 
wprowadzenia nowego systemu najpóźniej od 1 lipca 2013 r. Miasto Dęblin jest na etapie 
przygotowywania rozwiązań i dokumentów, które mają go wprowadzić. Wspólnie z gminami 
Puławskiego Regionu Gospodarki Odpadami zleciliśmy opracowanie dokumentów firmie 
STROBILUS, która zajmuje się przygotowaniem regulaminów, uchwał.  
W nowym systemie gmina dokonuje wyboru  wykonawcy zadania pod nazwą „odbiór odpadów 
komunalnych” i zawiera umowę z wykonawcą, który odbiera odpady od mieszkańców z terenu 
miasta. Mieszkańcy nie zawierają już żadnych umów z firmami wywożącymi odpady. Wpłata 
należności za wywóz odpadów komunalnych będzie miała charakter podatków, czyli wysokość 
opłaty jest ustalana przez Radę Miasta a jej naliczaniem, poborem i egzekucją będzie zajmował się 
Urząd Miasta. Ustawa dopuszcza różnego rodzaju rozwiązania, np. co do sposobu naliczania opłat, 
czy podziału gminy na sektory, w związku z tym firma przygotowująca projekt zwróciła się  
o wskazanie metod. Na dzień dzisiejszy nie będzie to następowało w formie uchwały, ale ostatecznie 
Rada Miasta będzie decydować, dlatego postanowiłem przedstawić tę informację i zwrócić się  
o zaopiniowanie zaproponowanych przez nas rozwiązań. Po opinii Rady w kierunku przez nią 
wskazanym poszłyby prace związane z przygotowaniem dokumentów koniecznych do wprowadzenia 
nowego systemu odbioru odpadów komunalnych. 

Pierwszą sprawą jest wybór metody ustalania stawki opłaty ponoszonej przez mieszkańców.  
W ustawie jest wskazanych kilka możliwości naliczania opłaty, przede wszystkim: 
− od liczby osób zamieszkujących daną nieruchomość,  
− od ilości zużytej wody z danej nieruchomości, 
− od powierzchni lokalu mieszkalnego, 
− od gospodarstwa domowego.  
Firma przygotowująca projekty uchwał przeprowadziła wstępną analizę wskazującą mocne i słabe 
strony poszczególnych rozwiązań. Chcielibyśmy rekomendować Radzie Miasta najlepsze 
rozwiązanie, jakim według nas jest naliczanie opłat od liczby mieszkańców zamieszkujących daną 
nieruchomość, czyli właściwie to, co obowiązuje w naszym dotychczasowym regulaminie zgodnie  
z dotychczasowymi przepisami. 

 Drugą kwestią jest odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 
nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady. Wykonawca projektu po wstępnej analizie 
zaproponował, aby nie podejmować obecnie uchwały o odbieraniu odpadów komunalnych  
z nieruchomości niezamieszkałych. Jeśli nie podejmiemy takiej uchwały to odpady z tych 
nieruchomości będą wywożone na zasadzie indywidualnych umów z poszczególnymi podmiotami 
wywożącymi. Zawsze będzie możliwość zmiany decyzji, jeśli dojdziemy do wniosku, że inne 
rozwiązanie jest lepsze lub gdy zajdzie taka konieczność. 

Trzecią sprawą jest możliwość podziału gminy na sektory, to znaczy, że przed przystąpieniem  
do przetargu dzielimy miasto na części i wtedy przetargi są przeprowadzane dla poszczególnych 
części miasta. Firma wykonująca projekt ze względu na wielkość naszego miasta proponuje  
nie wprowadzać podziału gminy na sektory, czyli byłby jeden przedsiębiorca odbierający odpady  
z terenu całego miasta. 

W dniu wczorajszym długo dyskutowaliśmy na posiedzeniach komisji. Każdy wariant ma swoje 
zalety i wady. Jest to nowość, która nie wiadomo jakie przyniesie skutki. Była poruszana kwestia 
dotycząca możliwości zapobiegnięcia wejściu podmiotu wywożącego z zewnątrz, który przejmie 
rynek. Nawet podział na sektory nie wykluczy takiej opcji, ponieważ jeśli ktoś będzie chciał wejść  
na nasz rynek, to postara się wygrać przetarg w obu sektorach. Niebezpieczne i dotkliwe w skutkach 
może być wyeliminowanie naszych firm z rynku, w przypadku wygrania przetargu przez firmę 
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zewnętrzną. Przepisy ustawy dotyczące przetargu zostały tak skonstruowane, że nie współgrają  
z interesami podmiotów, które gmina powołała by świadczyły usługi komunalne. 
Na komisji padła propozycja, aby podzielić opłaty ze względu na rodzaj budownictwa, różne  
w osiedlach wielorodzinnych i jednorodzinnych. Koszty wywozu odpadów w budownictwie 
wielorodzinnym są mniejsze niż w jednorodzinnym, dlatego w wyniku połączenia większe koszty 
będą ponosić mieszkańcy budownictwa wielorodzinnego. Z nowej ustawy wynika, że opłata ma być 
jednolita dla każdego mieszkańca niezależnie od budownictwa. Jeśli zawrzemy odrębne umowy  
na budownictwo wysokie i jednorodzinne, to i tak wartość tych umów trzeba zsumować i podzielić 
na wszystkich mieszkańców, podziału cen nie da się wprowadzić. 
Burmistrz wniósł wniosek o pozytywne zaopiniowanie:  
− metody ustalania opłat od liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość,  
− nie obejmowanie zorganizowanym wywozem właścicieli nieruchomości niezamieszkałych gdzie 

powstają odpady komunalne, 
− nie dzielenia gminy na sektory. 
Burmistrz dodał, że wywozowi przez gminę nie podlegają odpady z zakładów pracy i innych 
przedsiębiorstw, które w dalszym ciągu mają obowiązek podpisywania indywidualnych umów  
z podmiotami wywożącymi odpady. 
Następna kwestia dotyczy wzrostu lub spadku cen za usługę wywozu odpadów. Do kosztów 
wynikających z przetargu dojdzie koszt obsługi przez gminę, czyli koszt obsługi administracyjnej.  
Do tej pory wszystkie zadania, takie jak wystawianie faktur, rachunków, pobieranie opłat wykonywał 
wykonawca usługi. Być może w pierwszym przetargu, gdy potencjał wykonawców będzie pozwalał 
ceny mogą być niższe niż obecnie, jednak nie wiemy co będzie w następnym okresie. Nie wiadomo 
czy firmy pozbawione zamówień przetrwają i zachowają potencjał wykonawczy przez okres jednego 
roku. Może się okazać, że później zostanie jeden przedsiębiorca, co może doprowadzić do 
zmonopolizowania tej sfery działalności. 
Rada nie podejmuje dziś uchwały, lecz ma wyrazić opinię. W późniejszym terminie będą 
przedstawione uchwały wraz z całością dokumentacji, w tym również z kalkulacją proponowanych 
stawek za usługę. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Stanisław Kopacz – zapytał, czy jeśli osoby są zameldowane w Dęblinie a przebywają  
w innym mieście będą podlegać zwolnieniu od opłaty, czy opłata będzie zależeć od zameldowania. 
Radny Krzysztof Karbowski – zapytał, czy był wzięty pod uwagę autentyczny wykładnik 
demograficzny. Dużo osób migruje, uczy się lub pracuje w innym mieście. 
Radny Witold Kleczkowski – zauważył, że kampania rządowa już się rozpoczęła w mediach. Radny 
uważa, że przekazywane informacje wprowadzają w błąd społeczeństwo, które może pomyśleć,  
że gmina zajmie się wywozem śmieci, a mieszkańcy niczym nie będą musieli się przejmować. 
Zdaniem radnego można wykorzystać prasę lokalną i internet, aby uświadomić mieszkańcom 
Dęblina, że nie jest to taka prosta sprawa i nic nie jest za darmo. 
Ustawa miała uszczelnić system odbioru śmieci, np. eliminując sytuacje, w których właściciele 
sklepów wyrzucają śmieci do publicznych koszy. Skoro zakłady mają podpisywać umowy 
indywidualne na odbiór odpadów, takie sytuacje nie powinny mieć miejsca. 
Zostaną podpisane umowy na odbiór odpadów komunalnych z osobami dotychczas ich nie 
posiadającymi, które twierdziły, że nie produkują śmieci. Niektóre osoby nie maja dochodu, więc 
może powstać problem niepłacenia. Zapytał jak będzie wyglądała sprawa egzekucji opłat. 
Jeżeli chodzi o sposób naliczania opłaty radny uważa, że najbardziej miarodajnym sposobem jest 
opłata od mieszkańca. Zapytał, czy będą funkcjonowały ulgi dla rodzin wielodzietnych, chodzi  
o działania prorodzinne. Zapytał również jak będzie kształtować się płatność od osób, które  
są właścicielami kilku nieruchomości, jeśli Rada przyjmie wariant opłaty od mieszkańca. 
Radny Ryszard Karpiński – zgadza się z propozycją płatności od osoby, nie dzielenia miasta  
na sektory, jak również nie obejmowania wywozem przez gminę odpadów z nieruchomości 
niezamieszkałych. W przedstawionych wstępnie projektach uchwał jest wskazana odpłatność  
od osoby i jednocześnie stawka za pojemnik, dlatego właściciel posesji niezamieszkałej może 
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zamówić sobie dodatkowy pojemniki i według cennika za niego zapłacić. Zauważył, że obowiązek 
meldunkowy od 1 stycznia 2014 r. ma być zniesiony, więc w jaki sposób będzie przeprowadzana 
weryfikacja liczby mieszkańców zobowiązanych do uiszczania opłaty za wywóz śmieci.  
Radny uważa, że należy ustalić normę kilograma lub metra sześciennego odpadów przypadającą  
na jednego mieszkańca. Jego zdaniem w tej chwili średnia arytmetyczna nie jest dokładna,  
a poszczególne regiony miasta odbiegają od normy ogólnokrajowej. 
Radny Krzysztof Karbowski – uważa, że należy przeprowadzić konsultacje w tej sprawie  
z mieszkańcami. Jest zdania, że ustawa nie miała na celu zniszczenia dotychczasowych firm 
wywozowych, lecz wprowadzenie jednolitej polityki w zakresie ochrony środowiska. 
Prezes MZGK - Dariusz Wojdat – uważa, że najbardziej sprawiedliwym systemem odbioru 
odpadów jest odbiór faktycznej ilości śmieci z posesji, niestety ten nie wchodzi w grę. W takim 
wypadku, system od osoby jest najbardziej sprawiedliwy, z tego co możemy wybrać. Wiąże się  
on z ryzykiem dla Miasta jako odbiorcy odpadów. MZGK ma 1715 podpisanych umów z osobami 
fizycznymi i z 46 wspólnotami, większość na terenie Dęblina. Nasza spółka stosuje oświadczenie  
o ilości osób zamieszkałych na terenie danego gospodarstwa, Miasto być może będzie bazowało  
na ewidencji. Dla porównania podał, że w gospodarstwach, z których MZGK odbiera odpady jest 
4040 osób fizycznych zamieszkujących, natomiast zameldowanych w tych nieruchomościach jest 
5500 osób. Ponad tysiąc osób jest wykluczonych z pobierania opłaty. 

Szacunkowy wywóz wiąże się z przeliczeniem wagowym śmieci. Problemem jest zbilansowanie 
faktycznie wywiezionych odpadów z terenu całego miasta. Wyraził przekonanie, że ilość śmieci 
wzrośnie, bo wejdą osoby, które nie miały umów. Poza tym do pojemników będzie pakowane 
wszystko, co tylko się da. Trzeba podkreślić, że w osiedlach jednorodzinnych jest lepsza segregacja.  
Na pewno w późniejszym czasie sprawy np. segregacji zostaną uszczegółowione. Cena za 
składowanie będzie również zależała od segregacji. 

Jeśli będą sektory i Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej przegra przetarg w jednym sektorze,  
to prawdopodobnie przegra i w drugim. Liczyć należy się z tym, że firma taka jak MZGK będzie 
miała problem z przebiciem. Z jego informacji wynika, że wszystkie firmy o znaczeniu 
ogólnokrajowym mają brać udział we wszystkich przetargach i zdobywać rynki. Dodał, że każda 
firma ma prawo startowania do przetargów, np. w okolicznych gminach. Uważa, że małe firmy  
w ogóle nie wystartują do przetargów. Ma nadzieję, że przetarg na wywóz odpadów z terenu Dęblina 
będzie równy dla wszystkich, to znaczy, że będzie wskazane jedno właściwe składowisko. 

Windykacja stanowi problem, bo wiele osób nie płaci, MZGK wypowiada wtedy umowę. 
Zauważył, że zaległości od jednej osoby trzeba będzie zbierać przez cały rok, ponieważ są to niskie 
kwoty.  

Na koniec powiedział, że ustawa została zaskarżona do Trybunału Konstytucyjnego. 
Burmistrz  – powiedział, że dziś nie chodzi o dyskusję nad założeniami szczegółowymi. Firma 
przygotowująca projekt przedstawi dokładne aspekty w późniejszym terminie, włącznie z analizą  
i udzieli odpowiedzi na konkretne wątpliwości. W tej chwili chodzi o rekomendację nowych metod, 
aby nie przygotowywać kilku wariantów. Ostateczną decyzję podejmie Rada Miasta przyjmując 
konkretne uchwały. Przy każdej metodzie zostały przedstawione jej mocne i słabe strony. 

Ustawa nic nie mówi o meldunku, lecz o zamieszkaniu. Będą deklaracje od rodzin 
zamieszkujących dany obiekt, które będziemy weryfikować. Rejestr wyborców również będzie 
obowiązywał na zasadzie deklaracji a nie meldunku. 

Z kampanii rządowej i z wypowiedzi na forach internetowych wynika, że samorząd wyciąga  
od mieszkańców kolejne pieniądze, co stawia go w złym świetle. Rząd wprowadza pewne 
rozwiązania ustawowe nakazując gminie ich realizację. W rzeczywistości następuje przerzucenie 
odpowiedzialności na gminy i samorząd jest nadmiernie obciążany. Gminy zajmą się obsługą, czyli 
wymiarem opłat, ich egzekucją, z czym na pewno będą problemy. Wszystkie koszty poniesie Miasto 
a nie firma wywożąca. Do tej pory była płatność za usługę na rzecz firmy wywożącej, teraz nastąpi 
zmiana i płatność będzie na rzecz miasta tak jak przy podatkach. Naliczanie będzie określone  
w regulaminie.  



 

Protokół Nr XXXII sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 6 września 2012 r. 
 

14
Nie będzie ulg prorodzinnych. Jedyną metodą prorodzinną jest naliczanie opłaty od powierzchni 

mieszkania niezależnie od ilości osób. Jest to też najwygodniejszy sposób naliczania, ponieważ 
powierzchnia nie ulega zmianom, natomiast ilość osób zamieszkujących może się zmieniać. 

Wyciąg z protokołu z uwagami również przekażemy wykonawcy projektu, a przygotowane przez 
niego projekty uchwał odpowiednio wcześnie przekażemy radnym i zamieścimy na stronie 
internetowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Waldemar Chochowski, który przewodniczył posiedzeniu 
Komisji Gospodarki Komunalnej w dniu 5 września poinformował, że komisja po długiej dyskusji  
i wyjaśnieniach Burmistrza zarekomendowała pozytywnie: 
− system mieszany i nie odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne,  
− system naliczania opłat od mieszkańca,  
− propozycję nie dzielenia na sektory; 
dodając warunek by firma, która będzie opracowywała regulamin wzięła pod uwagę selektywną 
zbiórkę odpadów. Na terenie miasta jest już pewna tradycja segregacji, którą szkoda zatracić. Ludzie 
nadal prowadziliby selektywną zbiórkę, aby jak najwięcej odpadów odzyskiwać, dzięki czemu opłaty 
byłyby niższe. 

Następnie przystąpiono do głosowania stanowiska Komisji Gospodarki Komunalnej.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” stanowiskiem Komisji było 13 radnych, jednogłośnie.  
 
Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działek nr 486/1 i nr 486/2 położonych  
w Dęblinie obręb 2 – Masów. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa  – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że działki nr 486/1 i nr 486/2 położone  
w obrębie 2-Masów, na podstawie Księgi wieczystej stanowią własność Skarbu Państwa.             
Zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego osiedla Masów, działki są przeznaczone pod 
zieleń publiczną z zakresu sportu i rekreacji, zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i drogi.  
Komunalizacja w/w działek, które nie zostały przekazane do zasobu Agencji Własności Rolnej 
Skarbu Państwa w terminie do dnia 30 czerwca 2009 roku, ma na celu uregulowanie stanu prawnego 
na rzecz gminy Miasta Dęblin, celem powiększenia zasobu gminnego do dalszego wykorzystania  
ich przy realizacji planu zagospodarowania przestrzennego.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/162/2012 w sprawie nabycia działek nr 486/1 i nr 486/2 
położonych w Dęblinie obręb 2 – Masów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu  
na dofinansowanie realizacji zadania pod nazwą „Przebudowa dróg powiatowych nr 1438L  
od km 1+000 do km 1+500 (ul. Michalinowska) i nr 1443L od km 0+340 do km 0+840  
(ul. Partyzantów) w Dęblinie”. 

Burmistrz  – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że udzielenie 
pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu na przebudowę dróg powiatowych, czyli ulicy 
Michalinowskiej łącznie z ulicą Wolności i ulicy Partyzantów w Dęblinie jest uzasadnione, ponieważ 
inwestycja ta przyczyni się do poprawy stanu zniszczonych nawierzchni dróg. W wyniku realizacji 
inwestycji nastąpi poprawa warunków jazdy oraz bezpieczeństwa uczestników ruchu. W uchwale 
budżetowej na rok 2012 r. były zabezpieczone środki na ten cel w wysokości 130 000 zł. 
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/163/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ryckiemu na dofinansowanie realizacji zadania pod nazwą „Przebudowa dróg 
powiatowych nr 1438L od km 1+000 do km 1+500 (ul. Michalinowska) i nr 1443L od km 0+340  
do km 0+840 (ul. Partyzantów) w Dęblinie”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Specjalnemu Ośrodkowi Szkolno-
Wychowawczemu w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek – przedstawił projekt uchwały 
(stanowi załącznik) oraz poinformował, że pismem z dnia 22 czerwca br. dyrektor Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowawczego pani Jolanta Kutera zwróciła się do Burmistrza Miasta  
o nadanie Specjalnemu Ośrodkowi imienia. Rada Pedagogiczna, Rada Rodziców oraz Samorząd 
Uczniowski Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Dęblinie podjęły wspólne działania  
w kierunku wszczęcia procedury nadania imienia Marszałka Józefa Piłsudskiego. Fakt historyczny  
z 1914 r. (tzw. bitwa dęblińska), wydany w Dęblinie rozkaz Marszałka do ataku oraz przeprowadzone 
natarcie na bolszewików w 1920 r. sprawiają, że postać Wielkiego Wodza pojawia się na kartach 
historii naszego miasta. Ponadto wybór Marszałka J. Piłsudskiego na patrona byłby kontynuacją 
tradycji, nie funkcjonującej już w budynku SOSW Szkoły Podstawowej Nr 1, która nosiła  
to zaszczytne imię. 
Mając na uwadze powyższe, powstał projekt niniejszej uchwały. Koszty zmiany nazwy placówki, 
które wiążą się ze zmianą pieczęci i tablic informacyjnych na budynku zostaną pokryte ze środków 
zarezerwowanych w budżecie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Dęblinie. 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego – Jolanta Kutera – powiedziała,  
że dodatkowym argumentem przemawiającym za nadaniem Ośrodkowi imienia Marszałka  
J. Piłsudskiego jest to, że placówka znajduje się przy ul. Niepodległości, a niepodległość 
nierozerwalnie kojarzy się z postacią patrona. Wybrana przez nas postać jest bardzo znana, jest 
niekwestionowanym bohaterem narodowym. Nasza placówka chce godnie nosić jego imię. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej. 

W dyskusji głos zabrał radny K. Karbowski  – dodając, że w bieżącym roku w grudniu minie  
145 rocznica urodzin Marszałka J. Piłsudskiego. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/164/2012 w sprawie nadania imienia Specjalnemu 
Ośrodkowi Szkolno-Wychowawczemu w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
Dęblin Stanisławowi Krokowi. 

Przewodniczący Rady Miasta – jako projektodawca przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) oraz poinformował, że wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblin 
dla Stanisława Kroka, który złożyło Polskie Towarzystwo Tatrzańskie Oddział Dębliński im. Augusta 
Sochackiego (stanowi załącznik), został zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. 
Następnie wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Konwent Rady Miasta i przygotowano 
projekt uchwały. 

 



 

Protokół Nr XXXII sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 6 września 2012 r. 
 

16
W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – zapytał, czy nie byłoby stosowne przed nazwiskiem wpisać stopień 
wojskowy, choć dodał, że nie jest to konieczne. 
Przewodniczący Rady Miasta – powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały bez stopnia 
wojskowego i jeśli radny nie ma nic przeciw to będą głosowali przedstawiony projekt.  
Radny K. Karbowski – wyraził zgodę, aby Rada głosowała projekt uchwały przedstawiony przez 
Przewodniczącego Rady, to znaczy bez stopnia wojskowego.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 3 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/165/2012 w sprawie nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Dęblin Stanisławowi Krokowi. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
Dęblin Józefie Bartłomowicz. 

Przewodniczący Rady Miasta – jako projektodawca przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) oraz poinformował, że wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblin, 
który złożyło Stowarzyszenie Wychowanków i Absolwentów Liceum Ogólnokształcącego  
w Dęblinie (stanowi załącznik), został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady 
Miasta. Następnie wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Konwent Rady Miasta  
i przygotowany został projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/166/2012 w sprawie nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Dęblin Józefie Bartłomowicz. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego planów 
Ministerstwa Skarbu Państwa związanych z przejęciem Zakładów Azotowych w Puławach 
przez Zakłady Azotowe w Tarnowie. 

Przewodniczący Rady Miasta - H. Wiejak – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 
poinformował, że do Rady Miasta Dęblin wpłynęło pismo Przewodniczącego Rady Miasta Puławy  
z prośbą o poparcie stanowiska w sprawie planów konsolidacji branży chemicznej i przyszłości 
Zakładów Azotowych w Puławach. 
W treści przedstawionej uchwały Rada Miasta wyraża głębokie zaniepokojenie w związku  
z informacjami jakie docierają do wiadomości mieszkańców regionu dotyczącymi planów 
Ministerstwa związanych z przejęciem Zakładów Azotowych w Puławach przez Zakłady Azotowe  
w Tarnowie. Władze samorządowe miasta Dęblin wyrażają głębokie zaniepokojenie powyższym 
faktem. Szczególną troskę budzą plany konsolidacji branży chemicznej oraz przejęcia kontroli nad 
puławską spółką przez tarnowskie przedsiębiorstwo. Podkreślić należy, że Zakłady Azotowe  
w Puławach oraz podmioty powiązane z nimi są jednym z największych pracodawców 
zapewniających stabilną sytuację na rynku pracy w naszym regionie. Ciągłe inwestycje, jak również 
bardzo dobre wyniki finansowe przyczyniają się do ich stałego rozwoju, co bezpośrednio wpływa  
na poziom życia mieszkańców Puław i okolic. Rada Miasta w Dęblinie obawia się, że realizacja 
planów związanych z przyszłością Zakładów Azotowych w Puławach może doprowadzić  
do pogorszenia się sytuacji finansowej Spółki, a w konsekwencji do destabilizacji na lokalnym rynku 
pracy. Uważamy, że pozostawienie Przedsiębiorstwa w dotychczasowej strukturze własnościowej jest 
najlepszym gwarantem zrównoważonego rozwoju tej części Lubelszczyzny. 
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W dyskusji głos zabrali:     
Radny K. Karbowski – uważa, że w końcowych zdaniach § 1 uchwały powinno być bardziej 
zdecydowane stanowisko Rady. Dodał, że chodzi o rozwój całej Lubelszczyzny a nie tylko jej części. 
Jego zdaniem powinien być zapis „Rada Miasta Dęblin”, zamiast „Rada Miasta w Dęblinie”. 
Radny W. Kleczkowski – jest zdania, że w tekście uchwały brakuje określenia, o jakie ministerstwo 
chodzi. Warto dopisać, że chodzi o Ministerstwo Skarbu Państwa. 
Przewodniczący Rady Miasta – w odpowiedzi stwierdził, że zostaną skreślone wyrazy „tej części” 
w ostatnim zdaniu § 1. Poinformował, że uchwały o podobnej treści zostały podjęte przez inne gminy 
z naszego województwa. 
Burmistrz  – zauważył, że Przewodniczący Rady nie ustosunkował się do wniosku radnego 
Kleczkowskiego, w sprawie wprowadzenia w tekście uchwały pełnej nazwy Ministerstwa Skarbu 
Państwa. 
Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że w tekście uchwały będzie wprowadzona pełna 
nazwa ministerstwa.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały z autopoprawkami.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXII/167/2012 w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego 
planów Ministerstwa Skarbu Państwa związanych z przejęciem Zakładów Azotowych w Puławach 
przez Zakłady Azotowe w Tarnowie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8. 
Informacja Komisji Rewizyjnej o realizacji uchwał i  wniosków. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Witold Zamojski  przedstawił informację (stanowi załącznik 
do protokołu) oraz poinformował, że w okresie od 25 sierpnia 2011 r. do 28 czerwca 2012 r. Rada 
Miasta podjęła 96 uchwał, z których większość została zrealizowana, a część jest w trakcie realizacji. 
Komisja nie stwierdziła niezrealizowanych uchwał.  

Komisja zajęła się również analizą udzielanych odpowiedzi na wnioski składane w okresie  
od 16 sierpnia 2011 r. do 25 lipca 2012 r. i stwierdziła, że do Biura Rady Miasta wpłynęło  
167 pisemnych wniosków ( na przełomie 2010/2011 roku - 86).  
Na 158 z nich udzielono odpowiedzi na piśmie, natomiast na 5 - odpowiedź została udzielona tylko 
na sesji Rady - przy czym należy podkreślić, że wnioski zgłaszane ustnie na sesji a potem składane 
pisemnie, otrzymywały odpowiedź ustną (odnotowaną w protokole sesji), a następnie pisemną. 
Komisja stwierdziła, że nie zostały udzielone odpowiedzi na 4 wnioski, a mianowicie:  
− na wniosek radnego Krzysztofa Karbowskiego zarejestrowany w rejestrze wniosków pod 

numerem 138 (z dnia 28.10.2011 r.) - dotyczący nadania tytułu honorowego obywatela miasta dla 
Stanisława Kroka i Józefy Bartłomowicz. Uchwały dotyczące nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Dęblin zostały podjęte na dzisiejszej sesji; 

− na wniosek radnego Krzysztofa Karbowskiego zarejestrowany w rejestrze wniosków pod 
numerem 139 (z dnia 28.10.2011 r.) - dotyczący zmiany zapisu paragrafu 37 pkt 3 Statutu Miasta 
Dęblin; 

− na wniosek radnego Krzysztofa Karbowskiego zarejestrowany w rejestrze wniosków pod 
numerem 176 (z dnia 28.12.2011 r.) - dotyczący ochrony prawnej Urzędu Patentowego znaków 
miasta Dęblin, to jest herbu i chorągwi; 

− na wniosek radnych Mirosława Krawczaka i Mariusza Ceglarskiego zarejestrowany w rejestrze 
wniosków pod numerem 219 (z dnia 02.04.2012 r.) – dotyczący wystąpienia do Agencji Mienia 
Wojskowego o nieodpłatne przekazanie na rzecz miasta działki przy ul. Spacerowej, na której 
funkcjonuje Ogród Działkowy „Orlik” oraz ujęcie obszaru działki jako „ogrody działkowe”  
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – powiedział, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej złożył informację,  
co do odpowiedzi na wnioski. Natomiast realizacja wniosku dotyczącego przystanku na żądanie 
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naprzeciw chłodni Allmiz polegała na zdjęciu tabliczki. Radny ponowił szereg wniosków, które 
dotyczą usterek powykonawczych modernizacji drogi krajowej nr 48, które ma nadzieję zostaną  
do końca roku zrealizowane. Uważa, że inne wnioski nie są tak znaczące społecznie i gospodarczo 
dla miasta. Zgłosił wniosek dot. posesji przy ul. Warszawskiej 60, przy której zapada się zjazd. 
Burmistrz – w odpowiedzi poinformował, że nie wszystkie wnioski są w gestii burmistrza i Rady 
Miasta. Jeżeli wnioski dotyczą innych instytucji, to przekazujemy je zgodnie z kompetencją. Wniosek 
nie jest uchwałą rady, którą burmistrz musi zrealizować, kwestie te reguluje Statut Miasta. Jeśli 
burmistrz ma możliwość i uważa wniosek za słuszny to go realizuje, ale jeżeli nie ma możliwości 
finansowych, prawnych i formalnych lub uważa, że wniosek jest niezasadny, nie może go realizować. 
Zawsze jest udzielana odpowiedź dla wnioskodawcy, z informacją czy wniosek jest realizowany lub 
że nie będzie realizowany.  
Burmistrz cieszy się, że na dzisiejszej sesji padły wnioski dotyczące usterek powykonawczych 
modernizowanej drogi krajowej nr 48. Na pewno będzie jeszcze przegląd gwarancyjny wykonany 
przez inwestora, czyli Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad. Poprosił radnych  
o złożenie tych wniosków na piśmie, aby można było precyzyjnie wykazać usterki i przedstawić 
GDDKiA. 

Po dyskusji przystąpiono do głosowania Informacji z realizacji uchwał i wniosków.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 12 głosów, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk – zwrócił się do radnych Romana Anyszkiewicza, 
Krzysztofa Karbowskiego i Waldemara Chochowskiego, którzy składali wnioski dotyczące jakości 
wykonania drogi nr 48, aby złożyli na piśmie wykaz usterek. Poinformował, że Miasto z własnej 
inicjatywy wysyłało pisma w tej sprawie, część uwag została zrealizowana, niestety część usterek 
ponownie pojawiła się w tych samych miejscach. Przekażemy wszystkie zgłoszone wnioski i usterki 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 
Następnie Burmistrz udzielił odpowiedzi na pozostałe zapytania i wnioski: 
� dla radnego Mirosława Krawczaka:  

− poręcz na schodach przy „Dziupli” – rozważymy, zainstalowanie jednej poręczy nie powinno 
stanowić dużego kosztu;  

− wyrwane znaki na ul. Spacerowej – wyrwane znaki stanowią problem w całym mieście. 
Każdy zarządca na bieżąco kontroluje stan znaków, nie jesteśmy w stanie nadążyć z ich 
naprawianiem. Wniosek zostanie przekazany do zarządcy drogi.  

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 
− nieprawidłowe oznakowanie wjazdów na drogę nr 48 z bocznych ulic – poprosił  

o doprecyzowanie wniosku, ponieważ nie będzie mógł go w takim stanie przekazać  
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ oznakowanie skrzyżowań 
dróg o wyższym i niższym znaczeniu należy do zarządcy drogi wyższej kategorii. 
Oznakowanie dróg jest wykonane według zatwierdzonego projektu organizacji ruchu. Żaden 
zarządca drogi nie postawi znaku, jeśli nie będzie on ujęty w projekcie organizacji ruchu.  
W kategorii dróg krajowych ruch pojazdów jest duży i każdy znak ma duże znaczenie; 

− dzikie wysypiska śmieci – przyjmujemy wnioski i będziemy w miarę możliwości  
je realizować; 

− podjęcie działań w zakresie promocji zdrowia jamy ustnej – prośba o sprecyzowanie wniosku 
na piśmie i wtedy zastanowimy się nad jego realizacją; 

− wykoszenie rzeki Irenki – z takim wnioskiem wystąpił w dniu 9 sierpnia br. radny  
R. Anyszkiewicz. W dniu 13 sierpnia było skierowane pismo do Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, na które w dniu 3 września otrzymaliśmy odpowiedź,  
że koryto rzeki Irenki i kanału Z zostanie wykoszone. W ramach robót konserwacyjnych 
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przewiduje się wykoszenie porostów ze skarp i ich nacieków z ich wygrabieniem, ścinanie  
i karczowanie krzaków oraz usuwanie zatorów. Przedmiotowe roboty zostaną wykonane  
po rozstrzygnięciu przetargu nieograniczonego na zadanie „Wykonanie robót remontowo – 
konserwacyjnych na wodach istotnych dla regulacji stosunków wodnych na potrzeby 
rolnictwa oraz urządzeniach melioracji wodnych podstawowych na terenie powiatu Ryki”. 
Przewidywany termin zakończenia robót to 31 październik 2012 r. 

� dla radnej Magdaleny Piechoty: 
− nieprzestrzeganie uchwały o korzystaniu z przystanków, zawracanie w niewłaściwych 

miejscach – sprawa powinna być wzięta pod uwagę przez Komendanta Komisariatu Policji, 
ponieważ wiąże się z przestrzegania przepisów o ruchu drogowym.  

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego:  
− naprawa części drogi nr 801 (zjazd w kierunku Puław) – naprawa nie będzie wykonana  

w zakresie modernizacji wiaduktu, ponieważ ta część drogi nie jest w jurysdykcji dróg 
krajowych. Naprawa tego odcinka drogi nie jest ujęta w tym zadaniu inwestycyjnym. Trzeba 
będzie wystąpić do Zarządu Dróg Wojewódzkich o remont; 

− podcięcie krzewów przy ul. Krasickiego – wniosek zostanie przekazany do Zarządu Dróg 
Powiatowych. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym udzielił odpowiedzi: 
� dla K. Karbowskiego – na temat remontu mostu kolejowego na rzece Wisła – całą procedurę 

umożliwiającą remont tego mostu jaką PKP prowadziło i zbieranie wszystkich dokumentów 
wymaganych przy tej inwestycji było na poziomie Urzędu Wojewódzkiego. Urząd Miasta Dęblin 
ma tylko informacje nieoficjalne. Jeśli chodzi o to, czy zabezpieczenie jest niewłaściwe – nie 
wiemy jak była wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji inwestycji.  
W ubiegłym roku było piaskowane całe przęsło mostu na rzece Wieprz, gdzie nie było żadnych 
zabezpieczeń ani też skarg z tego powodu. Na moście na Wiśle są zabezpieczenia. Trudno ocenić 
czy są realne podstawy do robienia medialnego zamieszania. 

 
Przewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje.  
Radny K. Karbowskiego – jeszcze raz zwrócił się z wnioskiem o wykoszenie ul. Wąskiej  
za skrzyżowaniem z ul. Piłsudskiego, gdzie rosną bardzo wysokie chwasty (ok. 2 metrów), w których 
powstały zorganizowane miejsca picia alkoholu. 
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołu XXXI sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z XXXI sesji Rady Miasta przystąpiono  
do ich zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 12 radnych (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokół z XXXI sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
XXXII sesję. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokołowała: 
Agnieszka Ostrach 


